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ELŐLAP 
 

Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

 

13. számú  
 
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

 

Készült: 2022. szeptember 5-én megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 

Ülés helye: Községháza Berkenye 
 

Jelen vannak:    German József polgármester    
Székely András Sándor alpolgármester 
Molnár Gábor képviselő 
Sághy Krisztián képviselő 
Somlói Zsolt képviselő    
Árpásné Schlenk Judit jegyző  
Agárdi-Schlenk Brigitta jegyzőkönyvvezető 
Majer Annamária    
Nerpel Árpádné német nemzetiségi képviselő 

 
 
 

Napirendek: 
    
1./ A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi  
     közszolgáltatásokról szóló rendelet módosítása és ezzel kapcsolatos   
     közszolgáltatási szerződés megkötéséről határozathozatal  
     Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

            
2./ Beszámoló a Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi munkájáról 
      Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
            3./ Beszámoló az adóhatóság 2020-2021. évi munkájáról 
       Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
      

 
4./ Tájékoztató a 2022. évi költségvetés I. félévi teljesítéséről 

      Előadó: Székely András Sándor alpolgármester 
              Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
5./ Együttműködési megállapodás óvodával kapcsolatban 

       Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

6./ Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás és feltétel meghatározása 
       Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

7/ Beszámoló az elmúlt ülés óta történt eseményekről 
      Előadó: German József polgármester 
 
 8./ Egyebek 
       Elődadó: German József polgármester 
       Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
 



2 
 

 
 
 
 
 

9./ Hatósági ügy tárgyalása 
           Előadó: German József polgármester 

 
 

Hozott határozatok: 53/2022.(IXI.05.) - 60/2022.(IX.05.) 
 
Hozott rendelet:  
 
Zárt ülés volt.  
Zárt ülésen hozott határozat: 61/2022.(IX.05.) - 62/2022.(IX.05.) 
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Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

 

13. számú  
 
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
 

 

Készült: 2022. szeptember 5-én megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 

Ülés helye: Községháza Berkenye 
 

Jelen vannak:    German József polgármester    
Székely András Sándor alpolgármester 
Molnár Gábor képviselő 
Sághy Krisztián képviselő 
Somlói Zsolt képviselő    
Árpásné Schlenk Judit jegyző  
Agárdi-Schlenk Brigitta jegyzőkönyvvezető 
Majer Annamária    
Nerpel Árpádné német nemzetiségi képviselő 

 
 

German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 16 óra 02 perckor megnyitja.  
 
Javasolta a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását. 
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett. 
 

    
1./ A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi  
     közszolgáltatásokról szóló rendelet módosítása és ezzel kapcsolatos   
     közszolgáltatási szerződés megkötéséről határozathozatal  
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
A napirend keretében a jegyző elmondta, hogy a 2014-ben elfogadott rendeletet módosítani 
kell, mert a szolgáltató személyében változás következett be, a korábbi szolgáltató nem vállalta 
a továbbiakban a szolgáltatás elvégzését, ennek következtében az ingatlanokon összegyűjtött 
települési folyékony hulladék lerakására és ártalmatlanítására kijelölt lerakóhely is módosul. Az 
új szolgáltatóval szerződést kell kötni, melyben a közintézményeknél is szabályozva lesz, hogy 
milyen áron fogja biztosítani a szolgáltató az elszállítást. 
Az alaprendeletünk mellékletében a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz 
összegyűjtésével, szállításával és ártalommentes elhelyezésével kapcsolatos közszolgáltatási díj  
3.000 Ft + ÁFA/m3 , ez most 4.000 Ft + Áfa/m3-re módosult, mely beépítésre került a 
rendeletbe, így a melléklet hatályát veszti. 
 
A rendelettervezetet a képviselőtestület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta a 7/2022.(IX.06.) önkormányzati 
rendeletét a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvízzel kapcsolatos kötelező helyi 
közszolgáltatásról szóló 11/2014. (XII.23.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
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A közszolgáltatási szerződés megkötésével kapcsolatban képviselő-testület egyhangúlag (5 igen, 
0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozza: 
 

53/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy az előterjesztésnek megfelelő tartalmú 
közszolgáltatási szerződést a Kommunál-Szol Kft-vel (Székhelye: 2660 
Balassagyarmat, Jószív utca 20.) kösse meg, és annak betartásáról 
gondoskodjon. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
            

2./ Beszámoló a Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatal 2021. évi munkájáról 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
German József polgármester: 
Úgy gondolom, a két hivatal között jó együttműködés van, továbbra is fenntartom, hogy a közös 
hivatal adta lehetőségeket még jobban ki kellene használni, ez az új jegyzőnek is fontos feladata 
lesz. Köszönhetően az itt dolgozók jó munkájának, zökkenőmentes az ügyintézés. 
 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Próbáltam a képviselő-testület tagjainak minél részletesebb beszámolót készíteni, melyeket 
számadatokkal is alátámasztottam. 
Nagyon sokrétűek a feladatok, megfeszített munkatempóban dolgoznak a munkatársak. 
Továbbra is elmondható, hogy bár Nógrádon a lakosságszám magasabb, ez az ügyek számában 
nem mindig mutatkozik meg. Berkenyén a dolgozói létszám miatt nagyobb a leterheltség mint  
Nógrádon, a kirendeltségen gyakran munkaidőn túl is dolgoznak a kolléganők, ezen a jövőben 
változtatni kell. Ezúttal is szeretném megköszönni az odaadó munkájukat. 
 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Alaposan végignéztem a beszámolót, csak megerősíteni tudom, hogy a konkrét számadatokat 
figyelembe véve arányosan nagyobbak a feladatok Berkenyén.  
Mi is köszönjük a dolgozók munkáját. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

54/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a Nógrádi Közös 
Önkormányzati Hivatal munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
Kéri az új jegyzőt, hogy a jövőben is gondoskodjon a hivatal jó 
színvonalon történő működéséről 
Határidő: folyamatos 
Felelős: új jegyző 
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            3./ Beszámoló az adóhatóság 2020-2021. évi munkájáról 
 Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Legutóbb 2020-ban készült beszámoló a 2019-es évről, hogy a képviselő-testület átfogó képet 
kapjon az adóhatósági feladatokról.  
Jelen beszámolóban az elmúlt két év adatai szerepelnek, az adóalanyok száma, adóbevételek 
alakulása adónemekre részletesen lebontva, konkrét számadatokkal, valamint bemutatjuk a 
behajtási cselekmények módját, eredményességét. 
Összességében elmondható, hogy nagyon jó az eredmény, nagyon kevés a kintlévőség, megyei 
szinten is kiemelkedőnek számít.  
Jó az adózási morál, a hátralék elenyésző, nagyon jó a bevételi arány, az adós kollégának is nagy 
szerepe van benne, sok erőfeszítést tesz a behajtások érdekében. 
A talajterhelési díjnál sajnos egy családnál nehézség akad, hogy nem adnak be bevallást, itt tenni 
kell valamit. 
 
A polgármester elmondta, hogy a kollégák nagyon jó anyagot állítottak össze, amiből kivehető, 
hogy nagyon jól áll az önkormányzat adók terén, az adós kollégát dicséret illeti.  
 
A képviselő-testület az írásbeli előterjesztés elfogadását egyhangúan (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) támogatta és az alábbi határozat született. 
 
 

55/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete az adóhatóság 
2020-2021. évi munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
A testület felkéri a közös hivatal illetékes dolgozóit, hogy továbbra is 
gondoskodjanak az adóügyi feladatok jó színvonalon történő ellátásáról. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: jegyző  

     
 
4./ Tájékoztató a 2022. évi költségvetés I. félévi teljesítéséről 

 Előadó: Székely András Sándor alpolgármester 
          Árpásné Schlenk Judit jegyző 

Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
Székely András Sándor alpolgármester tájékoztatta a testületet arról, hogy a 2022. évi tervezett 
kiadások 51 %-on állnak, a bevételek pedig 105 %-on, főként a nyertes pályázatok miatt lett ez a 
magas szám. A kiadásoknál több beruházást terveztünk, melyek nem valósultak meg, az 
elszámolások is csúsznak, ez is okozza ezt az eltérést. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Úgy gondolom, hogy a körülmények ellenére teljesen rendben van az első féléves 
gazdálkodásunk, kellően takarékosak voltunk, a beruházásaink visszafogottak voltak, a 
legnagyobb fejlesztés a temetői út megépítése és a Panoráma utca végének aszfaltozása volt. 
Már az első félévben is megmutatkozott, hogy a közüzemi díjak, az anyagok és szolgáltatások 
díjai is folyamatosan emelkednek. 
 
Ezután részletesen ismertetésre kerültek a bevételi és kiadási oldal számadatai. 
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Az alpolgármester kérdésére válaszolva elmondta, hogy a közvilágítás a féléves állásnál már 80 
% felett áll, a tavalyi tény adatok alapján lettek betervezve az idei költségvetésbe.  
 
German József polgármester: 
Úgy gondolom, hogy valóban takarékos gazdálkodást folytattunk. A közüzemi díjak és a várható 
költségek emelkedése tekintetében nehézségek lesznek, ezért különösen óvatosak vagyunk az 
egyéb beruházásokkal kapcsolatban az év másik felében. Megnyugtató, hogy a Hársas utcában 
lévő telkek értékesítéséből van még tartalékunk. 
A 2. félévben mindenféleképpen szeretném megcsinálni a Rákóczi utcában lévő rossz állapotú 
járdaszakaszt.  
A napokban kaptam árajánlatot a Kossuth utcai támfal szakvéleményére, mely 300.000 Ft, ez 
csak a szakvéleményt jelenti, a támfal megépítése több millió forintba fog kerülni, ez egy 
örökség sajnos, de előbb utóbb mindenképp meg kell csinálnunk. 
A Panoráma utca befejezése is önerőből valósult meg, ez 8,7 M Ft-ba került az 
önkormányzatnak. 
A Kossuth-Petőfi utca kereszteződésénél - korábban rossz kivitelezés miatt – csatornajavítási 
munka volt, ez a nem várt hibajavítás közel 3 millió Forintba fog kerülni az Önkormányzatnak; a 
térburkolatot is helyre kell majd állítani.  
 
Árpásné Schlenk Judit: 
Mivel a Kossuth-Petőfi utca kereszteződésénél a javítási munka több mint 2 millió Forintba kerül 
az Önkormányzatnak, ezért mindenféleképp határozatot kell hozni a testületnek arról, hogy a 
javítási munkák elvégzésére szerződést kell kötni a fővállalkozóval, az összeget pedig a 
tartalékkeretből kell fedezni. Arról is kell határozatot hozni, hogy a térburkolat helyreállítási 
munkájának összegét miből fedezzük. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatokat hozza: 
 

56/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a 
polgármester BGY-Spint Kft-vel között szerződését a Kossuth és Petőfi 
utca kereszteződésében lévő csapadékvízelvezető rendszer javításáról. A 
testület engedélyezi a  2.286.000 Ft kifizetését a tartalékkeret terhére. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
 

57/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy a Kossuth és Petőfi utca kereszteződésénél a 
térburkolat helyreállítását rendelje meg. Az elvégzendő munkákat a 
tartalékkeretből kell fedezni. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
intézkedjen és az összegről a testületnek számoljon be. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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Árpásné Schlenk Judit jegyző ezután részletesen ismertette közös hivatal költségvetését.  
Elmondta, hogy a választási költségek megnövelték a bevételeket, a népszámlásra is kapott a 
közös hivatal előleget. Elmondta azt is, hogy a bérnél a részletezés nem megfelelő. 
 
Székely András Sándor alpolgármester kérte, hogy lehetőség szerint legalább negyedéves 
szinten tájékoztatást szeretne kapni a közös hivatali számadatokról. 

 
 

5./ Együttműködési megállapodás óvodával kapcsolatban 
  Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 
A napirend keretében a jegyző elmondta, hogy minden intézménynek kell lennie olyan 
együttműködési megállapodásnak, mely szabályozza, hogy amennyiben a szülő igényli az 
ellátást, melyik más intézménybe tudja vinni gyermekét szabad férőhelyek tekintetében az 
óvodai leállás alatt. 
Nógrádon jelenleg nincs bölcsődei ellátás, ezért a diósjenői intézmény került szóba. 
A két intézményvezető szóban már megegyezett, most készült egy megállapodás tervezet, mely 
elküldésre került a diósjenői önkormányzathoz és az intézményhez, visszajelzés egyelőre nem 
érkezett. 
A jegyző javasolta a megállapodás tartalmának elfogadását. 
 
Székely András Sándor alpolgármester azon véleményét fejezte ki, ha a diósjenői intézmény és 
a fenntartó még nem jelzett vissza az elfogadását illetően, addig nincs értelme jóváhagyni a 
megállapodást. 
 
A jegyző javasolta, hogy az együttműködési megállapodás kerüljön elfogadásra, amennyiben 
Diósjenőn változtatnak a tartalmát illetően, úgy a testület is módosítja határozatát. 
 
Székely András Sándor javaslatát 1 fő támogatta, 1 ellene szavazott, 3-an tartózkodtak, tehát 
nem született döntés. 
Az eredeti javaslatot, vagyis az együttműködési megállapodás elfogadását 1 fő támogatta és 4 
fő tartózkodott, tehát itt sem született döntés. 

 
 

7/ Beszámoló az elmúlt ülés óta történt eseményekről 
 Előadó: German József polgármester 
 

German József polgármester tájékoztatást adott az alábbi témákban: 
 

- Az Arany János úti játszótér pályázati pénzből bővül, a kivitelezés folyamatban van. 

- Az új telkeknél a szennyvízátemelő beüzemelésre került, a rendszer működik. 

- A fűnyírási feladatok elvégzése nehéz feladat volt, külső segítség bevonásával - megbízási díjak 
kifizetésével - sikerül rendben tartani a falut. A pályázaton nyert traktort műszaki okok miatt 
sajnos nem nagyon lehetett használni, a javítás elhúzódik, addig is a polgármester által saját 
részről biztosított szárzúzóval történt a fűnyírás. A pályázat, melyből a traktorhoz szükséges 
további eszközöket tudna vásárolni az önkormányzat, még mindig függőben van., 
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- A Panoráma és a Vadvirág utca aszfaltozása elkészült, a Liget utca egyik végének javítása is 
befejeződött, az átadás még nem történt meg. A Bérc utca végében kiépült egy kis köves út. A 
lakóparki bizottsággal nagyon jó az együttműködés. A Panoráma utca befejezése 
önkormányzati saját erőből (8,7 Millió Forint), a Vadvirág utca aszfaltozása a lakók 
befizetéséből (5 Millió Forint) került finanszírozásra, ezen felül a kátyúzásra közel 300.000 Ft-
ot, az új közlekedési rend kialakítására 1 Millió Forintot gyűjtöttek össze az 
ingatlantulajdonosok, ami nagyon dicséretes dolog. 

- Az óvoda és a bölcsőde a nyári leállás után újraindult, teljes kapacitással működnek az 
intézmények. Jó az együttműködés a személyzettel, a szülők részéről nincs panasz. 

- A Bánki Sportegyesület részére bérleti díj ellenében odaadásra került a sportpálya és az 
öltöző. Addig míg Bánkon elkészül a saját pályájuk, Berkenyén zajlanak az egyesület NB III-as 
mérkőzései. A megállapodás a szezon első félévére szól. 

- Az idei évben is színvonalas nyáresti koncertek kerültek megtartásra. Köszönetét fejezte ki 
Nerpel Árpádné Juditnak a rendezvények megszervezéséért és lebonyolításáért.  

- Az Idősek Napi rendezvény a tavalyi évhez hasonlóan a sátorban került megtartásra Soltész 
Rezső és Rózsás Viki vendégszereplésével. Lieszkovszki Norbert és Sulyán Zsolt által készített 
sváb bablevessel és egyéb finomsággokkal látta vendégül az önkormányzat a falu időseit. A 
polgármester elmondta, bízik abban, hogy az idősek is érzik, hogy megbecsüljük őket.  

- Az augusztus 20-i ünnepség a rossz idő ellenére jól sikerült. Mivel elég sok rendezvény volt az 
elmúlt időszakban, a búcsúi ünnepségre nem készül az önkormányzat különösebb 
programmal, figyelembe véve azt is, hogy Nógrádon ezen a napon kerül megtartásra a 
megyenap, amely egy nagyszabású rendezvény lesz. 

- Az iskola épülete fél éves bérbeadásra került a diósjenői Boróka Egyesület részére, a bérleti 
szerződés február végéig szól, a rezsiköltségeket viselik és cserébe egyéb programokat is 
szerveznek az itt élő gyermekek részére. 

 
A képviselő-testület az iskolai bérbeadással kapcsolatban egyhangúlag (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozza: 
 

58/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete az 
előterjesztésnek megfelelő tartalommal elfogadja a Boróka 
Gyermekjóléti Egyesülettel kötött bérleti szerződést.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződés betartásáról 
intézkedjen. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
German József polgármester: 
Szeretnék elkezdeni intenzíven foglalkozni az iskola újraindításával kapcsolatban. Ha jól tudom 
9 gyermek van, akik jövőre kezdik meg az első osztályt. A nógrádi iskolában is nagyon magas a 
tanulói létszám, a polgármester és az intézményvezető is elmondta, hogy szívesen vennék, ha a 
tagiskola megindulna. Szeretnék rövidesen leülni a szülőkkel, megkérdezni mi a véleményük, 
szeretnék-e, ha újra indulna az iskola. Több szülővel beszéltem már, volt, aki azt nyilatkozta, 
hogy a második, harmadikos gyermekét is elképzelhető, hogy visszahozná. Alapfeltétel, hogy 8 
szülőnek kell vállalni, hogy ide íratja be gyermekét, ezért azokat a szülőket is megkeresem, 
akiknek nagyobb osztályba járnak gyermekeik. 
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Szeretném megkérdezni a testületi tagokat, hogyan vélekednek erről, van-e értelme azon 
dolgoznom, hogy újra induljon Berkenyén az iskola. 
 
 
Somlói Zsolt képviselő: 
Én annak idején is azt mondtam, hogy szerintem kell az iskola, mi is ide jártunk, ha nem szűnt 
volna meg a legkisebb gyermekem most is ide járna. A családoknak nagy segítség, hogy nem kell 
korán buszhoz vinni, nagyszülői segítséget igénybevenni, hogy reggel hogyan induljon el a 
gyerek otthonról. Mindenképpen támogatom az újraindítást. 
 
Molnár Gábor képviselő: 
Szerettem volna, ha az én gyermekeim is ide járnak, hiszen csak nyugodtabb az ember, ha a 
szomszéd utcából kell elengednie őket, de sajnos a mi esetünkben az élet nem így hozta. Ennek 
ellenére úgy gondolom, hogy fontos a falunak az iskola, támogatom az újraindítást. 
 
Székely András Sándor képviselő: 
Mi 4. osztályban vittük el gyermekeinket Berkenyéről, az oktatás színvonala, az iskola által 
nyújtott szolgáltatások, az együttműködés, illetve a kommunikáció miatt, többször jeleztük az 
igazgatónak és a polgármesternek is problémáinkat, de sajnos nem oldódtak meg. Ezért 
döntöttünk úgy - hozzáteszem nagyon nehezen - hogy elvisszük a lányokat, ezután a fiam már a 
logisztika miatt került ugyanabba az iskolába, ahová a testvérei. Láttuk a különbséget, hogy 
mennyivel nehezebb volt reggel fél 7-kor elindulni az iskolába majd délután későn hazaérni, és 
milyen volt amikor ez helyben történt. 
Két dolog fontos, az egyik, hogy a szülők is akarják, másik, hogy részünkről elengedhetetlen a 
megfelelő szolgáltatás, minőség garantálása, bárki bármit mond, ebben a mindenkori képviselő-
testületnek is felelőssége van. 
 
Sághy Krisztián képviselő: 
Az utóbbi pár évben az intézményben az oktatás színvonal alatti volt, véleményem szerint ezért 
is vitték el a gyerekeket, hiszen mindenkinek az lenne a legegyszerűbb, hogy a gyerek lesétál az 
iskolába majd onnan hazasétál. Kell iskola, de ehhez jobb programmal kell előállnunk, akkor van 
esély. 
 
 
Nerpel Árpádné nemzetiségi képviselő kérdésre válaszolva elmondta, hogy véleménye szerint jó 
iskolára szükség van, bár nehézséget okoz, hogy sokfélék az elvárások, mindenkinek mást jelent 
a jó iskola, nehéz kiszolgálni a különféle igényeket. 
 
German József polgármester: 
Köszönöm a megerősítést, örülök, hogy nem csak egyedül én szeretném, hogy Berkenyén újra 
legyen iskola. Ehhez megfelelő koncepció, megfelelő szakember (lehetőleg berkenyei vagy 
berkenyei kötődésű) szükséges. Én is úgy gondolom, hogy színvonal alatti volt az oktatás és az a 
fajta oktatási forma, amit az előző vezető képviselt, nem feltétlenül az, amire a berkenyeieknek 
szükségük van. Fontos, hogy mindenkinek a gyermekét ki kell szolgálni. 
 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Kellene hozni egy határozatot arról, hogy az új tanévben is biztosítja az önkormányzat a tanulók 
nógrádi iskolába falubusszal történő odaszállítását. 
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A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 
 

59/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete engedélyezi, 
hogy a 2022/2023. tanévben a Berkenyéről a nógrádi Hesz Mihály 
Általános Iskolába járó 1-2. osztályos tanulók az önkormányzat 
tulajdonát képező kisbusszal naponta Nógrádra elszállításra kerüljenek. 
A felmerülő költséget az önkormányzat vállalja.  
A 2023-ban felmerülő költséget a jövő évi költségvetésbe be kell 
tervezni. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 8./ Egyebek 
 Elődadó: German József polgármester 
                  Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
 
Berkenye 014/10 hrszú erdő rendezése 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A Berkenye 014/10 hrszú erdő, mely magánemberek tulajdonában van, körbekeríti a temetőt, 
így a bejárás mindkét részről magánterületen keresztül történik. Szeretném, ha ez az ügy jogilag 
rendezésre kerülne, ezért írásban megkerestem az erdő tulajdonosait, kértem, hogy személyes 
megbeszélés keretében egyeztessünk, hogy a temető felső részét - a festékbolt folytatásaként 
szereplő részt, ahonnan egy kapu nyílik a temetőbe - szeretnénk igénybe venni. Ez a terület 
önkormányzati használatban áll, közcélt szolgál, mivel a temetőt más úton nem lehet 
megközelíteni. Ennek a területnek a használatával összeköthető lenne az újonnan kialakított 
Hársas utca az Ifjúság utcával.  A másik terület azért szükséges, mert a templom felől a gyalogos 
közlekedés az erdőn keresztül történik, és a területen lévő árok jelentős csapadékvizet vezet el. 
 
German József polgármester: 
Több évvel ezelőtt az egyik tulajdonos olyan nyilatkozatot tett, hogy a szükséges részt az 
önkormányzatnak ajándékozza, ezért most kértem, hogy ezt a területet ingyen adják oda a falu 
javára.  
A 4 tulajdonos közül 1 tulajdonossal sikerült tárgyalnunk, aki elmondta, hogy az ajándékozásra 
nincs lehetőség, a közel 1000 m2 területet eladni kívánják az önkormányzat részére. Az általa 
megjelölt ár azonban magasan a piaci ár felett van. 
Kértük, hogy egyeztessen a többi tulajdonossal, mert mi továbbra is azt szeretnénk, ha ingyen 
odaadnák a falu javára a területet. Egyelőre várjuk a visszajelzésüket, addig nem tudunk 
érdemben tovább haladni az ügyben. 
 
A képviselő-testület tagjai egyhangúan támogatják a polgármester és jegyző azon törekvéseit, 
hogy a tulajdonosoktól ingyen szerezze meg az önkormányzat az említett területrészeket a 
településen élők érdekében. 
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Napelempark 
 
German József polgármester: 
A napelemparkkal kapcsolatban sajnos nincs előrelépés, a konzorcium vezetője szerint nem 
sikerült még a megfelelő konstrukciót kialakítani. A pénz már a konzorcium számláján van. 
Az áramszolgáltatótól már voltak a helyszínen, egy töltő kerül felszerelésre két fejjel a kultúrház 
előtti részen, nem találtunk más alkalmas helyet, sajnos a falunak nagyon kevés saját területe 
van. 
 
 
Új telkek kialakítása 
 
German József polgármester: 
Terv szerint 16-17 kb. 850 m2 nagyságú telket tudunk kialakítani, a HÉSZ módosítása 
folyamatban van. Az igényléseket gyűjtjük, eddig kb. 8-9 telekvásárlási igény érkezett. A várható 
költségeket összegyűjtöttük (víz, szennyvíz, gáz, közvilágítás szórt köves út), ajánlatokat kértünk 
be a szolgáltatóktól és a vállalkozóktól. A HÉSZ módosítása után megkezdjük a művelésből való 
kivonást. 
 
 
 
German József polgármester: 
Fialka Úr közbenjárásával polgárőr egyesületünk kapott egy új motort, az Országos Polgárőr 
Szövetség elnökétől, dr. Túrós Andrástól további támogatásra kaptunk ígéretet. Az egyesület 
elnökének személyében változás következett be, Sághy László helyett Kliber Benjámin lett az 
elnök, további létszámbővítés is várható (kb. 4-5 fő). 
A hóeltakarítás ügyében több személlyel beszéltem, sajnos nem vállalták. Van egy személy, 
akivel jelenleg tárgyalásban állok, nagyon bízom benne, hogy pozitív választ kapok.  
 
 
6./ Bursa Hungarica pályázathoz csatlakozás és feltétel meghatározása 

  Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

Árpásné Schlenk Judit jegyző:  
Az önkormányzat eddig minden évben csatlakozott a Bursa Hungarica pályázathoz, ami ismét 
esedékessé válik. Kérem tehát a testület döntését a csatlakozást illetően és arra vonatkozóan, 
hogy milyen egy főre eső jövedelem alatt tudjuk támogatni a pályázókat, mert ennek a 
kiírásban szerepelnie kell.  
 
Javaslat hangzott el a csatlakozás támogatására és arra vonatkozóan, hogy 140.000 Ft/fő havi 
jövedelem alatt legyen indokolt a támogatás nyújtása.  
 
A jegyző ezután ismertette a pályázati feltételeket, és kérte a képviselőket, hogy hozzák meg a 
szükséges határozatot. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
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60/2022.(IX.05.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete 2023. évre is 
csatlakozni kíván a Bursa Hungarica elnevezésű felsőoktatási ösztöndíj 
pályázathoz. 
Rászorulónak és támogatásra érdemesnek az a hallgató minősül, aki az 
egyéb feltételek mellett megfelel annak, hogy a családjában az egy főre 
eső nettó jövedelem havonta nem haladja meg a 140.000 Ft-ot. 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a pályázat kiírásáról gondoskodjon, és a 
beérkezett pályázatokat elbírálás végett terjessze a testület elé a 
megfelelő határidőben. 
Határidő: pályázatban foglaltak szerint 
Felelős: jegyző 

 
 

 
 
A képviselő-testület ezután zárt ülésen folytatta munkáját. 
 
Nerpel Árpádné 19 óra 07 perckor távozott az ülésteremből. 
 
 
 

                 Kmft 
 
 
 

    German József              Árpásné Schlenk Judit 
            polgármester                                                    jegyző 
 
  


